
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Viborg d. 8. Juni 2018

HØRING 
BUDGETFORSLAG SOCIAL-OG SUNDHEDSUDVALGET

Handicaprådet har på mode d.6. juni 2018 drøftet det 
fremsendte budgetforslag

Vi tager forslaget til efterretning med følgende bemærkninger:

Handicaprådet ser med stor betænkelighed på de foreslåede 
besparelser på træningsområdet. Vi vurderer, at netop her er 
der behov for ”en stærk indsats”, hvis borgere med behov for 
træning skal vende tilbage til et tidligere niveau (f.eks. efter 
operation/behandling) eller skal bevare et funktionsniveau, som 
giver dem en hverdag med livskvalitet.

Vi er også bekymrede for reducering i indsatsen for 
rehabilitering. Denne indsats har været en kerneydelse i Viborg 
i flere år, og det vil sammen med reduktion af træningstilbud 
føre til, at borgere ikke når det ønskede funktionsniveau.

Den nyligt indgåede aftale mellem regionerne og regeringen 
lægger op til en markant flytning af opgaver fra region til 
kommune, så også dette vil blive en forøgelse inden for begge de 
nævnte områder, med risiko for en stor belastning af vores 
omsorgsområde og sundhedsområde.

Med venlig hilsen

Ulla Serup Thomsen
Formand for handicaprådet i Viborg
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